
 

 
Danske Handicaporganisationer, 

DH 

Herlev afdeling 

 

 
Evalueringsmøde   

19. maj  2022 

kl. 19-22 

 
Referat 

 

 
Frivilligcentret  

Tilstede: Lis, Connie, Lisbeth, Tine, Anne, Peter, Sus, Inge 
Parkinsonkoordinator Corinne 
 
Afbud: Kirsten, Betina, Susanne F., Malene og Maria 
 
Corinne orienterede om sit arbejdsområde, hvorefter der var mulighed for spørgsmål 
Nedenstående blev især påpeget 

a) Hvordan får borgerne kendskab til PD 
b) Undervisning i PD: Plejepersonale på centre, samt andet plejepersonale i kommunen 
c) Manglende viden i jobcenter  
d) Manglende viden hos sagsbehandlere     

 
Herefter blev der aftalt at Corinne og Sus skulle lave et forslag til procedure for hvordan 
Herlev Kommune kan sikre at personer med PD får viden om den hjælp og rådgivning der er 

til rådighed.  
Behandles på medlemsmøde efter august. 
 
Efterfølgende kommentar fra Tine: I forlængelse af vores snak i går vedr.  
parkinsonkoordinator m.m. så er der i den netop vedtagne Sundhedsreform lagt op til 

initiativer på følgende områder med relevans for os: 
• Skizofreni. Udbygget ordning med vederlagsfri antipsykotisk medicin til patienter med 

skizofreni. 
• Rehabilitering. Særlig indsats vedr. hjerneskade, parkinson og sclerose. 

 

  Hvordan og hvilke indsatser mm. følger jeg lige med i  
 

1. Meddelelser fra formanden ikke tilstede 
 
2. Kort orientering fra andre  

A. Lis: 
• Lokalpulje kan søges inden 30. maj -22 
• Handicapområdet hører fortsat under kommunen, der udfærdiges en 

specialplan. DH synes den er fornuftigt, men da der ikke følger finansiering 

med, kan den næsten være ligegyldig 
• Autismeforeningen Storbkh. Nord måtte aflyse deres møde 11/5-22 for 

medlemmer af de lokale DH afdelinger p.g.a manglende tilmelding 
• (Opfølgning fra sidste møde, kan et andet DH medlem deltage i vores 

møder? (Lis undersøger)) 
Kan et DH medlem fra en anden kommune , som repræsenterer  f.eks, 
Hjernesagen i både Herlev og Gladsaxe kommune, deltage i vores 

bestyrelsesmøder? Lis undersøger og melder tilbage. 
3. Evaluering af HR mødet 28/4 2022 
 

a) Pkt. 11: Fin/spændende orientering om fokusklasse og erhvervsklassen, plads til 
fleksibilitet. Lille rundvisning  

 



b) Pkt. 12: Drøftelse af evt. ansættelse af borgerrådgiver. God debat, gode udsigter til et 
flertal i kommunalbestyrelsen, for ansættelse af en borgerådgiver. 

c) Vigtigt at der ansættes en person som brænder for sagen.  
d) Pkt. 14:Tine nævnte pjecen ”et liv med ligeværdige muligheder” (vedhæftet referatet)  

  

e) Pkt. 17 ”Den åbne dør”, spændende hvad der fremover vil ske 
 

Vi afgav ingen høringssvar 
  

 
4. "Den gode historie" 

Fine omtaler i Herlev Bladet 12. maj 2022 vedr. borgerrådgiver m.m. 
 
5. Evaluering af mødet med Bettina Post, herunder tage stilling til eventuelle tiltag  
    afledt af oplægget. 

• God orientering stor spørgelyst 

• Hvis det skal blive en succes er det vigtigt at det er den rigtige person. 

• Arbejdes videre med: 
a) Vejledningspligt (dækker alle områder) 
b) Retssikkerhedsloven 
c) Forvaltningsloven 

 
Hvordan forvaltes de i kommunen?  
     

6. Nyt fra synliggørelsesgruppen v. Malene   
Venter, Malene ikke til stede 

 

7. Festugen 2022 (Betina må levere input!) 
Venter, Betina ikke tilstede 

 

8. HR mødet 9. juni (materiale kan måske ikke fremsendes inden) 
Dagsordenen modtaget sent samme dag, blev udsendt ca 1½ time før mødet så 

ingen havde nået at sætte sig ind den.  
  

Pkt. 22  
- handicapprisen 2022 

  

Pkt. 20 på dagsorden.  
Orientering om afslutning af Plan for udvikling af Socialpsykiatrien 
Lisbeth kigger på det og melder tilbage 

 
 

Pkt. 23  
 Guide til en god start i det lokale HR, begynde med de mest relevante ting 
  

 
9. Punkter til næste bestyrelsesmøde 16/8 2022, sendes til Lis senest den 1. august 22 
   

Punkter til kommende møder med henblik på evt. videreførelse i HR 

• PD procedure (Sus) 

• Omgørelsesprocent Danmarkskort (Peter) 
 

10.Punkter til næste HR møde 25/8 2022. punkter sendes til Lis 
 

11.  Tovholdere til næste bestyrelsesmøde 16/8 (hvis vi får lokale i Frivilligcentret) 
            Tine og Peter (nøgle afleveret til Tine)  



 
12. Net-Nord tilkobling:  Hans Net-Nord har lavet en mailing liste 
            Lis ønsker tilsagn fra de ikke stilstede værende personer hvis de ønsker at   
            være med på listen (Lis skriver ud)   
 
13. evt. 

• Annonce i Herlev Bladet koster  kr. 4000,-!! 
                     ”Rygte”  der laves en ordning til rimelige priser 

• Der skal bookes lokaler til Frivillighuset nu, efteråret er på plads, dog er der et 

enkelt møde på 1. sal 
• § 18 arrangement med hjælp fra Torben Jensen (Årsmøde) 
• Vi mangler svar på, om kommunen har nøglepersoner for handicappede i 

jobcentret.  
 

 

 

Herlev den 2/6-22  
Inge  
 
 


